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Prop d’un miler de persones
van manifestar-se dimarts al
barri de Besòs de Sant Adrià com
a mostra de rebuig a l’assassinat
de Cristian, un veí apunyalat
dilluns davant del Bar Porras del
Carrer Berenguer. El motiu de
l’agressió, que va acabar amb la
seva mort encara està per acla-
rir, però el moment en què va
succeir centra totes les especu-
lacions.

Els fets van tenir lloc a les 9
de la nit, quan els Mossos d’Es-
quadra van rebre un avís infor-
mant que, arran d'una baralla, hi
havia un ferit davant d’aquest co-
negut local del barri. A aquella
hora, feia 20 minuts que havia fi-

nalitzat la mobilització setmanal
que els veïns de Besòs organitzen
en contra dels pisos ocupats que
hi ha el barri i que, segons l’As-
sociació de Veïns, són punts d’u-
na xarxa de tràfic de droga.

INVESTIGACIÓ OBERTA
La policia local de Sant Adrià va
detenir dos homes de 20 i 18
anys, de nacionalitat espanyola i
veïns de Sant Adrià, com a pre-
sumptes autors d'aquesta mort i,
de moment, els Mossos d’Es-
quadra no n’han facilitat més de-
talls. Ara bé, en declaracions a Lí-
nia Nord, fonts policials no do-
nen per fet que la discussió que
va desencadenar la baralla esti-
gués directament relacionada
amb la mobilització veïnal en
contra dels pisos ocupats.

Per la seva banda, l’Associa-
ció de Veïns de Besòs ha assegu-

rat a Línia Nord que els joves de-
tinguts dilluns a la nit estaven ocu-
pant il·legalment uns baixos al ca-
rrer Berenguer número 3, espai en
què es va produir la manifestació,
mentre que la víctima vivia amb
la seva família al número 1 del ma-
teix carrer. “Durant la manifes-
tació els dos detinguts van incre-
par els veïns”, afirma el portaveu
de l’Associació de Veïns, José Pa-
redes. “Ens van ensenyar el cul”,
explica. Va ser aleshores quan els
Mossos van establir un cordó da-
vant l’habitatge ocupat per tal
d’evitar enfrontaments. Final-
ment, però, Paredes relata que
quan el cordó es va dissoldre, els
dos ocupants de l’immoble van
anar directament al Bar Porras, on
es va produir l’apunyalament.

D’altra banda, segons l’As-
sociació de Veïns, la víctima mor-
tal de dilluns era un “habitual” de

les concentracions de rebuig a les
ocupacions organitzades pels
veïns, tot i que no poden assegu-
rar que dilluns hi assistís. De fet,
el president de l’associació,
Eduardo Araujo, nega que l’ho-
micidi fos conseqüència directa
d’algun fet ocorregut en el trans-
curs de la mobilització. En canvi,
creu que “segurament”, la dis-
cussió que va acabar amb l’a-
punyalament sí que va ser pro-
vocada pel conflicte de l’ocupació
de pisos. De fet, testimonis pre-
sents al bar en el moment dels fets
afirmen que Cristian hauria
aplaudit la mobilització veïnal
abans d’iniciar-se la baralla que
va acabar amb la seva mort.

QUÈ PASSARÀ ARA?
L’homicidi ha tingut lloc en un
moment en què l’Ajuntament, els
Mossos i els veïns estan treballant

per trobar solucions al conflicte
dels pisos ocupats. Policia i con-
sistori coincideixen que la mort
d’un veí no farà trontollar el tre-
ball trilateral. Ara caldrà esperar
la reacció dels veïns.

En aquest sentit, la mobilit-
zació de dimarts va transcórrer en
calma i va estar protagonitzada
per reiterats minuts de silenci.
Ara bé, diversos veïns van de-
manar en més d’una ocasió que
l’alcalde, Joan Callau, agafés el
megàfon de l’Associació de Veïns
per donar explicacions sobre l’as-
sassinat de Cristian, fet que no va
succeir. Paredes va argumentar
davant dels veïns que les prota-
gonistes de la reivindicació eren
les persones del barri. “Els polí-
tics no han de parlar aquí sinó al
seu despatx. De moment estan
bolcats amb solucionar el pro-
blema”, va concloure Paredes.

Un barri commogut
» El Besòs condemna l’assassinat d’un veí després d’una concentració contra les ocupacions de pisos

» La investigació segueix oberta i l’Ajuntament de Sant Adrià confia a mantenir el treball amb els veïns

La concentració va aplegar un miler de veïns (esquerra), que recorden la víctima amb crespons negres a les finestres (dreta). Fotos: Línia Nord

Andreu Merino
SANT ADRIÀ
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Un diari participatiu

Actualitat a la xarxa

Alfonso Guerra ha fet unes decla-
racions explosives, esperant que
tinguin una àmplia repercussió,
sempre que obre la boca. Ho sap,
és un provocador nat, és un crac
de la bravata (tenim gravat al cer-
vell la cèlebre frase “Hem passat el
ribot per l’Estatut”) aconseguint
que es parli d’ell, ni que sigui ma-
lament. Comparar les disputes ac-
tuals amb les de l’any 1934, en
què Lluís Companys va ser em-
presonat per proclamar la Repú-
blica catalana, un president més
tard afusellat per Franco, és d’una
iniquitat miserable. Diu un es-
quitxat amb el tema dels GAL:
“S’ha de frenar la rebel·lió d’un
cop d’Estat civil” i “han erigit un
monument a la covardia”. Diria
que de covards és no deixar fer
un referèndum perquè quedi de-
mostrat si els independentistes
són majoria o no. Jorge Fernán-
dez Díaz s’afegeix al cor de la ràbia
dient: “La veritat històrica implica
parlar de vencedors i vençuts”. El
que faltava pel duro! Atenció amb
la terminologia que s’està em-
prant aquests darrers dies! Estan
preparant el terreny per poder dir
que està passant el què s’esperava
(quan el govern de Rajoy i el Tri-
bunal Constitucional es carreguin
la Generalitat i les decisions del
Parlament) amb termes com: Cop
d’Estat, rebel·lió, vencedors i ven-
çuts, gihadistes, etarres, colpistes,
piròmans, hòbbits, onanistes i
miops, dirigents tòxics, barullo,
unilateral, frívola i irresponsable,
etcètera. Es treuen la careta, ja era
hora, així sabrem amb qui ens ju-
guem el futur. Quina colla de sa-
pastres, de dretes i d’esquerres,
poden anar de bracet! Més argu-
ments per marxar i tenir ben lluny
tota aquesta patuleia.

4Un miserable
per Jordi Lleal

#TornaLaSamba#Desconnectant #SetmanaClau

4A mi valiente tía Paquita
per David Creus 

Estas palabras no bastarán para
que los héroes que lucháis con-
tra un cáncer comprendáis  que
nunca estáis solos. Pero más
allá de aquellos que viven con
vosotros vuestro día a día, exis-
ten muchas personas que están
cerquita. 

Paquita y Ramón, por mi dis-
tancia, durante estos años que
habéis pasado y pasáis esta dura
lucha que solo vosotros sabéis
como se camina por ella, dis-
culparme por no poder borrar
mis decisiones y rectificar mis
hechos.  La vida nos hace correr
y correr, olvidando que corrien-
do tanto nos perdemos los ma-
ravillosos paisajes humanos por
los que pasamos. 

Yo, por esas carreras donde
pasé de largo por esos paisajes
de la buena gente como sois vos-
otros,  pido disculpas por no de-
tenerme y ser más cercano a vos-
otros. 

Me podría excusar ante vos-
otros mil veces y no me sentiría
mejor. Decir incluso que fueron las
circunstancias, pero me sentiría
hipócrita. Cuando mi mamá llo-
ra por esas lágrimas de hermana

y me cuenta tu lucha, tieta, sien-
to dentro de mi corazón que no
supe ni he estado a la altura, de
aquí que te escriba con el corazón
mis más sinceras disculpas. 

Sé, Ramón, que me sigues por
las redes. Como acompañante de
alguien con una enfermedad tan
cruel, permíteme humildemen-
te cuatros palabras al fiel acom-
pañante. Gracias por ser como
eres. A los que estáis  cerca de esas
camas, de esos momentos difíci-
les, solo os pido una sola cosa:
sonrisas, muchas sonrisas. ¿Pa-
rece sencillo, verdad? Todos sa-
bemos que no. 

Termino, mi tieta valiente.
Disculparéis este atrevimiento,
incluso tal vez injusto por tardío.
No alivia mi deshonesta relación
con vosotros durante estos años,
pero no es más que cuatro pala-
bras que mi corazón sentía que
debía escribir a esa valiente tia
que tengo y de la cual me perdí
una parte de sus luchas. No te de-
tengas, tieta. Sonríe, vive cada día,
mira al cielo y verás que siempre
una lucecita lleva tu nombre.
Aquí estoy guapísima, ganare-
mos esta batalla. Estoy seguro. 

@junqueras: Fa un any del 9N i avui dia 9 al
Parlament fem realitat el mandat democràtic
i iniciem el procés constituent cap a la
República Catalana!

@jordisanchezp: Temps per celebrar #de-
claració9N15 del Parlament. Ara ja és temps
de demanar unitat, govern i independèn-
cia. #SomSobirans

@javiersanz_g: Otro golazo y otro gran
partido. Neymar vuelve a tirar del carro y el
Barça se olvida de la messidependencia.
#Neymar #Barça.

Un diari plural

Baldufes, i gairebé totes del ma-
teix model. De plàstic i ben do-
bles. Un exercici de mimesi ha
fet la mateixa canalla que fins fa
dos dies dominava la tècnica de
les puntaires però amb gomes
elàstiques de colors. Les baldu-
fes són la nova moda, malgrat
que sigui la reina dels jocs tra-
dicionals. I de les polseres de
goma ja gairebé n'hem perdut el
rastre. 

Tinc la baldufa a les mans,
però no la que ja teníem a casa,
sinó la que ara m'han reclamat
perquè són tendència. I em pre-
gunto qui les fa aparèixer a les
escoles, al marge d'assignatures
i de currículums i projectes de
centre. És clar que és la matei-
xa pregunta que serveix per
plantejar-se per què ha guany-
at tant d'espai el gintònic, o per
què en guanya el vermut. És
com allò dels mercats financers,
que no se sap ben bé quina
cara tenen. Com aquella mà
del padrí que va inspirar la no-
vel·la de Mario Puzo, la que
mou els fils del titella. 

I en aquest cas de la baldu-
fa, o abans les gomes de colors,
em sobta perquè tampoc sembla

que hagi passat res especial, ni
cap pel·lícula, ni cap dibuix que
hi vagi associat. No és com tota
l'onada de jocs, joguines, ninots
que acompanya Star Wars, per
exemple. Per què la baldufa –di-
uen que ja se'n van trobar prop
del riu Eufrates 4.000 anys
abans de Crist– manté la seva vi-
gència i planta cara a l'última tec-
nologia de les pantalles i els jocs
d'internet? Potser perquè el rep-
te de fer-la girar, de demostrar
destresa, habilitat, és tan mag-
nètic com veure les flames d'un
foc a terra. 

La repetició, l'assaig, la pro-
va i l'èxit i fracàs són a l'abast
de la canalla. Potser perquè ens
agrada donar voltes a les coses.
Potser perquè ens emmiralla
l'equilibri, el girar i girar, la ve-
locitat, el salt, i veure com
aquell volum sostingut en una
punta també té una gran fra-
gilitat. Potser la baldufa és la
metàfora d'aquest moment po-
lític que vivim, i que té els ma-
teixos components d'atracció i
de misteri de les virolles. Un joc
d'infants.

Article publicat a
El Punt Avui

per Xavier Graset

4La baldufa
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@joseprull: El #Parlament, legítim i
democràtic, ha acordat donar compliment
al mandat del poble de Catalunya. Així de
simple, així de transcendent.

@julidejdarmuoz: Nosaltres entenem que
JxSí estan encara fent una guerra de posi-
cions, però ells no entenen que ja hem en-
trat en una guerra de moviments.

@Familia_Cule_: Pensaba que ni de coña
CR7 cedería un penalti a un compañero pu-
diendo marcar un hattrick. Luego recapac-
ité: CR7 nunca marcaría el segundo de Ney.

Un diari obert

Opinió en 140 caràcters

A Espanya s’està perdent la llibertat de
premsa. Aquest és un dels titulars de
portada recents del New York Times.
Quan llegeixes el reportatge veus que la
informació del primer diari dels Estats
Units, en tirada i influència, es basa en
l’últim informe de l’International Press
Institute. Poca broma. I encara menys
conya quan tot plegat s’afegeix a l’in-
forme publicat a finals de setembre per
The Nation, que ja qualificava els mit-
jans de comunicació espanyols com
“els pitjors d’Europa”. Pim, pam!

A Madrid, però, fan com si sentissin
ploure. Més que res, perquè saben que
el New York Times, l’International Press
Institute i el The Nation tenen raó. I sa-
ben, a més, que no poden fer res per re-
conduir la situació. Perquè, com expli-
quen aquests informes internacionals,
la pèrdua de la llibertat de premsa s’ex-
plica per dos motius. Un: per la sub-
missió dels grans grups mediàtics a la
banca, que ha comprat alts percentatges
de la propietat dels mitjans, escurats per
la crisi econòmica que ha fet esclatar la
bombolla mediàtica, la segona més gran
després de la construcció. I dos: per la
forta deriva intervencionista del go-
vern espanyol.

La submissió a la banca no es pot re-
conduir a curt termini. Però l’obedièn-
cia cega a l’intervencionisme estatal sí
que es podria, si els mitjans volguessin.
Vet aquí el moll de l’os: que una de les
causes del suïcidi periodístic espanyol no
és que sigui evitable, és que gairebé és
volguda. I la raó és Catalunya. Sempre
Catalunya. Realment, llegint la història
de les espanyes, es constata que, per molt
que vulguin dir-ne perifèria, per molt
que vulguin regionalitzar la nació cata-
lana, per molt que vulguin disfressar
constantment la realitat, sempre, sem-
pre, sempre, tot gira al voltant de Cata-
lunya.

Ni Euskal Herria, ni Galícia, ni tan
sols Portugal. El conflicte real que fa de

fil conductor de tota la història penin-
sular és entre Castella i els Països Cata-
lans. Sempre que la nació catalana es be-
lluga, l’statu quo castellà s’inquieta i s’ac-
tiven tots els ressorts. I quan s’activen,
van tots a l’una, com un sol home. És per
això que, per exemple, el diari que du-
rant molts anys havia estat el símbol de
la progressia periodística, El País, ara
competeix, dia a dia, amb El Mundo,
l’ABC o La Razón.

Els titulars de portada, els editorials
i, sobretot, els articles d’opinió publicats
últimament per El País podrien haver-
se publicat perfectament a qualsevol
dels diaris tradicionalment identifi-
cats amb la dreta espanyola més dura.
"Article 155: instruccions d’ús" o "En-
tendre’s amb els nacionalistes?" són els
dos últims exemples, però la tirallon-
ga seria llarga, llarga. Ara mateix,
doncs, es constata que la sentència
d’en Josep Pla, que diu que “el que s’as-
sembla més a un espanyol d’esquerres
és un espanyol de dretes” té el seu equi-
valent periodístic perquè el que s’as-
sembla més a un mitjà d’esquerres és
un mitjà de dretes.

I la llibertat de premsa, a l’estat es-
panyol, on queda? Aquesta és la pre-
gunta que cada cop es fan més organis-
mes internacionals. Una pregunta que,
llegint els diaris, escoltant les ràdios i mi-
rant les televisions d’àmbit estatal, no
obté resposta. Només soroll, només
trinxera, perquè l’objectiu, malaurada-
ment, ja no és informar. Ara, l’objectiu
és tombar el procés. I més enllà del de-
bat polític i periodístic que es pugui fer
al voltant del procés, el que corprèn és
la naturalitat amb què l’espai comuni-
catiu espanyol assumeix el preu d’a-
questa estratègia. De moment, ja estan
perdent la llibertat de premsa. Quantes
llibertats més estan disposats a sacrifi-
car per defensar la unitat d’Espanya? I,
encara més: passi el que passi amb el
procés, quina Espanya quedarà?

4Quina Espanya quedarà?
per David Bassa

El passat dia 27 d’octubre, al Ple de l’A-
juntament de Badalona es va deba-
tre –com ja s’ha fet en molts ajunta-
ments de l’Estat– una proposta de la
PAH  per donar suport a la demanda d’e-
xigir als partits polítics que concorreran
a les pròximes eleccions generals el
compromís d’impulsar una nova llei re-
guladora del dret a l’habitatge que co-
breixi les mesures mínimes per fer front
a l’emergència habitacional.

L’increment vergonyós de l’atur i la
precarietat laboral com a conseqüència
de les reformes laborals imposades pel
Partit Popular, amb el suport de CiU, ha
impactat de forma dramàtica en la vida
de milers de persones que no poden co-
brir les seves necessitats més bàsiques.
Ens trobem, sense cap dubte, davant d’u-
na situació d’extrema emergència social,
no només residencial.

Segons dades del Consell General del
Poder Judicial, des del 2007 fins al
primer trimestre del 2015 s’han produ-
ït a l’Estat espanyol 624.690 execu-
cions hipotecàries, més de 90 diàries du-
rant el primer trimestre del 2015. Pos-
siblement això és una de les raons que
explica que Espanya sigui el país d’Eu-
ropa amb més habitatges buits, 13,7% del
total (hi ha més de tres milions de pisos
buits segons el cens estatal d’habitatge
de 2011) mentre hi ha milers de perso-
nes vivint al carrer o en situacions pès-
simes d’infrahabitatge. 

El més curiós de tot plegat és que
molts d’aquests habitatges són propie-
tat de la Sareb (el banc dolent), una en-
titat pública en un 45% mentre que l’al-
tre 55% pertany a les entitats financeres
rescatades per l’Estat, per tant, amb di-
ners públics. 

I què passa amb aquests habitatges
buits que hem pagat entre tots?

Doncs que, en lloc d’anar destinats
a garantir el dret a un habitatge digne per
a totes aquelles persones a qui se’ls ha
desnonat injustament –moltes de les
quals es troben al carrer i vivint en unes
condicions infrahumanes–, es venen a
fons voltors i d’aquesta manera es con-
tinua especulant amb un bé bàsic que ha
de garantir el dret a viure amb dignitat,
com s’estableix en moltes disposicions
estatals i internacionals.

No per desconegut cal insistir el
que diu la Declaració Universal dels
Drets Humans (article 25) i el Pacte In-
ternacional dels Drets Econòmics, So-
cials i Culturals (article 11): “Tota persona
té el dret a un nivell de vida adequat per
a si mateix i per a la seva família, tam-
bé té dret a l’alimentació, al vestit i l’ha-
bitatge adequats, i a una millora conti-
nuada de les seves condicions d’exis-
tència. Els estats que en formen part

prendran mesures adients per assegu-
rar l’efectivitat d’aquest dret...” .

Entre les propostes de la PAH, im-
pulsora de la moció, n’hi ha una que
considera que s’han d’incloure en una
nova llei reguladora del dret a l’habi-
tatge les mesures de segona oportuni-
tat, de lloguer digne, mesures per ga-
rantir l’habitatge... També inclou me-
sures per impedir els talls de submi-
nistraments bàsics com l’aigua, la llum
i el gas a les persones i unitats familiars
en situació de vulnerabilitat. I, final-
ment, proposa la creació d’un obser-
vatori de l’habitatge.

Fins aquí el que deia la proposta de
moció.

Doncs bé, com que el Ple es va allar-
gar més del previst i alguns dels regidors
entraven i sortien contínuament de la
sala de Plens, després de la intervenció
de la portaveu de la PAH, Montse Gar-
cia, el president del Grup Municipal de
CiU que, pel que sembla, no va escoltar-
la, va intervenir tot parlant d’una llei,
també impulsada per la PAH, que re-
centment va aprovar el Parlament de Ca-
talunya: la Llei 24/2015, del 29 de juliol,
de mesures urgents per afrontar l’e-
mergència en l’àmbit de l’habitatge i la
pobresa energètica.

Aquesta llei posa damunt la taula
mesures per aturar els desnonaments
d’hipoteca i de lloguer, els talls de sub-
ministraments i proposa posar fi als
deutes de per vida que no arribem a pa-
gar, i mobilitzar els habitatges buits de
bancs que incompleixen la seva funció
social.

En Ferran Falcó (CiU) va defensar la
vigència d’aquesta llei, la qual cosa no era
el tema de debat, i va votar en contra d’u-
na moció que el que vol és que el futur
Parlament espanyol prioritzi la nova Llei
d’habitatge perquè protegeixi les per-
sones en situació d’exclusió residencial
i garanteixi els subministraments bàsics
d’aigua, llum i gas.

Per acabar, cal assenyalar que, com
a membres de la Taula de Coordinació
i Seguiment d’Habitatge, proposarem a
l’Ajuntament que apliqui aquesta llei i
eviti així que ningú que sigui desnonat
per no poder pagar la quota hipotecària
o el lloguer es quedi al carrer. Per això
volem que els pisos buits que són pro-
pietat de les entitats financeres es posin
a disposició del nostre Ajuntament i que
també mitjanci amb les empreses de ser-
veis bàsics per evitar els talls de submi-
nistraments sense un informe de serveis
socials.

Per a la PAH és imprescindible que
totes les administracions assumeixin la
seva responsabilitat si volem que tothom
pugui viure amb dignitat.

4Viure amb dignitat
per Pedro Jesús Fernández   
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L’Ajuntament de Badalona ini-
ciarà una investigació “interna i
reservada” sobre les proves d’as-
cens a caporal de la Guàrdia
Urbana celebrades l’octubre de
2014, tal com ha confirmat una
font municipal a Línia Nord.
La decisió arriba després que, tal
com va avançar El Periódico, el
consistori hagi rebut una còpia
de la comanda de les plaques
identificatives fetes per als agents
que es presentaven a les proves.

El consistori considera que
aquest document representa un
“indici que pot induir a pensar
que les proves no van ser netes”.
I és que el document reflecteix
com les plaques identificatives de
set aspirants a caporal van ser
encarregades el 17 de setembre
de 2014, mentre que les proves
no s’havien de realitzar fins a
l’octubre. D’aquests set, sis as-
pirants van passar els proves i,
per tant, van començar a exercir
de caporals mentre que l’aspirant
restant no va superar el procés.

CONCLUSIONS PÚBLIQUES
La mateixa font municipal ex-
plica que un cop finalitzi la in-
vestigació interna, l’Ajuntament
exposarà les conclusions públi-
cament. En el cas que el consis-
tori apreciï delicte, recorreria a
l’autoritat judicial corresponent
i obriria un expedient sanciona-
dor intern als responsables mu-
nicipals que tinguin implica-
cions. En aquest sentit, la per-
sona que va realitzar la deman-

da de plaques identificatives va
ser l’aleshores cap de la Guàrdia
Urbana. 

Pel que fa a hipotètiques im-
plicacions del govern de Xavier
García-Albiol, la font munici-
pal es mostra prudent i assegu-
ra que l’Ajuntament les analit-
zarà si algun dels investigats
justifica la seva implicació a tra-
vés d’“ordres superiors”.

UN SOBRE PER SOTA LA PORTA
L’Ajuntament ha rebut la còpia
de la comanda de plaques iden-
tificatives dels caporals a través
del Sindicat de Funcionaris de
Policia (SFP). Al seu torn, L’SFP
va rebre el document de forma
anònima. “Algú va fer passar
un sobre per sota la porta del
despatx que tenim a l’Ajunta-
ment amb la còpia a dins”, ex-
plica un representant del sindi-
cat, que es mostra convençut del
caràcter fraudulent que van te-
nir les proves d’ascens de l’oc-
tubre de 2014.

Per la seva banda, el PP ar-
gumenta que la sol·licitud de
plaques identificatives era per a

una promoció anterior d’agents
que ja eren caporals interins
abans de realitzar les proves
d’octubre. És a dir, segons els po-
pulars, l’encàrrec de plaques era
independent dels resultats que
els aspirants a caporal obtin-
guessin a l’examen, ja que la
seva situació laboral ja requeria
aquestes identificacions. “Si l’en-
càrrec hagués estat per a totes les
persones que van aprovar, hau-
rien de figurar el nom de tots els
que van superar les proves, i no
és el cas”, argumenta el regidor
del PP, Miguel Jurado.

Una explicació que no com-
parteix l’SFP. “Els caporals in-
terins ja tenien un número que
els identificava com a tal. Van en-
carregar una reposició de pla-
ques”, afirma el representant
del sindicat, que confia que la in-
vestigació de l’Ajuntament con-
clogui amb la repetició de les
proves. El consistori, però, ho
preveu complicat.”Per això seria
necessari que la justícia consi-
derés col·laboradors necessaris
els caporals ascendits”, assen-
yalen fonts municipals.

L’SFP demana la repetició de les proves d’ascens. Foto: Arxiu

Investigaran les proves del 2014
d’ascens a la Guàrdia Urbana 
» L’Ajuntament vol aclarir si el procés va ser fraudulent, després 

d’haver rebut “indicis sospitosos” del Sindicat de Funcionaris de Policia

El servei de pediatria a 
La Salut, pendent dels veïns

SALUT4Els veïns de La Salut,
Llefià i Can Clarís decidiran en
un marge de dues setmanes qui-
na és la seva postura envers la
possibilitat que el servei de pe-
diatria que fins ara hi havia al
Centre d’Atenció Primària (CAP)
de La Salut s’estableixi definiti-
vament al CAP de Gran Sol.

En una reunió celebrada la
setmana passada entre els veïns,
l’Ajuntament i l’Institut Català de
la Salut (ICS), una represen-
tant dels treballadors de pedia-
tria de la Salut, que ara estan ubi-
cats a Gran Sol, va argumentar
que la centralització de tots els

professionals en aquest segon
ambulatori suposava un millor
servei per als usuaris.

A l’altre cantó de la balança,
però, alguns veïns van assen-
yalar que si la centralització
del servei finalment es pro-
dueix, aquesta suposarà un aug-
ment de 5 a 10 minuts del tra-
jecte fins al CAP. Un aspecte que
sobretot preocupa la gent gran
de Can Clarís.

En qualsevol cas, els veïns
traslladaran d’aquí a dues set-
manes la seva decisió a l’A-
juntament, i aquest la farà
arribar a l’ICS. 

Filmets | 250 curtmetratges
Més de 250 curtmetratges de 48 països diferents, i entre els quals hi ha cinc produc-

cions badalonines, participaran en la 41a edició del Filmets Badalona Film Festival, que
s’ha presentat avui i se celebrarà del 20 al 29 de novembre. Enguany Suïssa és el país

convidat al festival, que  ha entregat el seu premi d’Honor a l’actriu Montserrat Carulla.

Redacció
BADALONA

Voluntaris supedita el seu
retorn a la feina a la subvenció
SOCIETAT4Voluntaris Badalona
tornarà a oferir els seus serveis
a l’Ajuntament si el consistori fa
efectiu el pagament pendent de
la meitat de la subvenció que
l’entitat ha de rebre enguany, i si
el govern de Dolors Sabater es
compromet a prestar servei ad-
ministratiu i logístic a la seva tas-
ca. Així doncs, l’entitat deixa
aparcada la reivindicació de
mantenir un coordinador pagat
per l’Ajuntament.

De fet, Voluntaris Badalona
també està dispsoat a dialogar
amb l’Ajuntament sobre el pa-

gament de la subvenció. “De
moment volem que digui quan la
faran efectiva”, explica Marc
Prat, membre de l’entitat. “Així
podríem buscar patrocinadors
fins que no rebem els diners”,
afegeix.

D’altra banda, la Fiscalia ha
admès a tràmit una denúncia de
Voluntaris a l’Ajuntament per
usurpació de la identitat. L’enti-
tat denuncia que el consistori no
pot trucar les persones que ha-
bitualment col·laboren amb Vo-
luntaris, com afirmen que va
passar per Tots Sants.
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L’empresa cooperativa Tusgsal
està negociant amb l’Àrea Me-
tropolitana de Barcelona (AMB)
la implantació de la targeta de
transport T-Escolar al seu servei
d’autobusos. Es tracta d’un títol
expedit per Transports Metro-
politans de Barcelona (TMB)
que els nens i nenes menors de
setze anys poden fer servir en les
seves excursions escolars, i de la
qual també se’n poden beneficiar
els monitors que els acompan-
yen. El preu de la targeta és
d’1,05 euros i inclou l’anada i la
tornada. Actualment, la T-Esco-
lar només pot ser utilitzada al
metro, als autobusos regulars
de TMB, a les línies urbanes de
Ferrocarrils de la Generalitat de
Catalunya i al Tram.

QUEDAR-SE A BADALONA
De moment, tal com ha confir-
mat Tusgsal a Línia Nord, l’em-
presa i l’AMB han establert una
comissió de treball per valorar la
incorporació de la T-Escolar. No
obstant això, fonts de l’empresa
expliquen que “el tema no està
tancat”.

Per la seva part, l’Ajunta-
ment de Badalona veu amb molts
bons ulls la possibilitat que la im-
plantació d’aquesta targeta de
transport es concreti. “Ara a les
escoles els hi surt més barat anar
d’excursió a Barcelona que a
qualsevol lloc de Badalona”, ar-
gumenta el regidor d’Espais Pú-
blics, Javi López. “Esperem que
això serveixi per potenciar les vi-
sites escolars als punts d’interès
que tenim a la ciutat”, afegeix. De
fet, la demanda d’implantar la T-
Escolar al servei de Tusgsal va ser
enviada a l’Ajuntament per vuit

escoles de la ciutat, segons asse-
gura López.

NOU INTERCANVIADOR 
Més enllà de la negociació entre
Tusgsal i AMB, Badalona pre-
sentarà aviat canvis en matèria
de mobilitat. En primer lloc,
s’instal·larà un nou intercanvia-
dor a Pompeu Fabra per senya-
litzar les combinacions que els
usuaris tenen per arribar a dife-
rents punts de la ciutat. D’altra
banda, l’Ajuntament també  pre-
veu implantar un servei de cà-
rrega de vehicles elèctrics.

La T-Escolar només servia, fins ara, per als serveis de TMB. Foto: Arxiu

Tusgsal negocia implantar 
la T-Escolar als seus autobusos

MEDI AMBIENT4L’Ajuntament
de Badalona estudia reclamar la
devolució de les bonificacions de
l’Impost de Circulació que va
atorgar a Volkswagen en con-
cepte de promoció dels vehicles
que generessin poques emis-
sions de diòxid de carboni i que
ascendien fins als 53.850,51 eu-
ros. Aquesta possibilitat ve mo-
tivada pel fet que el grup auto-
mobilístic va reconèixer el se-
tembre que la companyia havia
trucat els comptadors d’emis-
sions de CO2 per maquillar a la
baixa la quantitat d’emissions
contaminants.

Ara, el consistori està a l’es-
pera que Volkswagen  identifiqui
els models i els motors afectats
en el mercat espanyol per les
irregularitats dels motors mani-
pulats. En aquest sentit, el mi-
nistre d’Indústria espanyol, José
Manuel Soria, va xifrar la set-
mana passada en 50.000 les
unitats que estarien afectades
per aquest trucatge a tot l’estat
espanyol. Tot i que la bonificació
de l’impost de circulació era re-
buda directament pels usuaris,
l’Ajuntament reclamarà els diners
a Volkswagen, que ja va assegu-
rar als seus clients que es farà cà-
rrec dels costos derivats de les
irregularitats detectades.

El consistori podria
reclamar 53.000
euros a Volkswagen

Nova parada
d’autobús doble 
a Anselm Clavé

MOBILITAT4Des de dilluns, la
parada dels autobusos Tusgsal al
carrer Anselm Clavé ja és doble,
per tal d’oferir un millor servei.
A més, també s’hi ha instal·lat
una marquesina. Actualment
per aquesta parada hi circulen lí-
nies del servei diürn B1, B17,
B25, B27, B30 i B31, i la N9 i N11
del Nitbús. El sistema de para-
da doble es basa en la possibili-
tat que dos autobusos puguin re-
collir i deixar els seus usuaris al
mateix temps, abreujant així el
temps de l'operació i el temps to-
tal del viatge. Aquest mecanisme,
doncs, és especialment útil en
aquelles parades amb gran con-
currència de línies i passatgers.

Aquesta serà la tercera para-
da doble de la xarxa a la ciutat,
després de les instal·lades a la
Plaça Assemblea de Catalunya i
a la Via Augusta.

Redacció
BADALONA
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Curricé omple el Principal en la
presentació del seu primer disc
MÚSICA4El Teatre Principal
de Badalona va acollir dissabte,
en el marc del cicle Nit d’Estre-
lles, un dels concerts de pre-
sentació del primer disc de Cu-
rricé, Nevernation. Es tracta
d’un àlbum amb influències del
brit pop i el new folk que ha ser-
vit per consolidar la figura d’un
cantant a qui la fama i la popu-
laritat li van arribar a través de
Youtube.

“HA ESTAT INCREÏBLE”
Curricé va fer les delícies dels
seus fans badalonins, i ell mateix
també va fer un balanç positiu
del concert. “Ha estat increï-
ble”, va escriure al seu compte de
Twitter després de l’actuació. 
Era la primera vegada que mol-

tes de les persones que van acu-
dir al teatre Principal veien Cu-
rricé en directe, però ja l’havien
vist moltes altres vegades a tra-
vés de Youtube. I és que el can-
tant va donar-se a conèixer es-
devenint un fenomen social a
aquesta plataforma digital. Va
començar penjant-hi les seves
primeres cançons i ara ja acu-
mula l’astronòmica xifra de
250.000 seguidors.

Ara, Nevernation represen-
ta el següent pas en la seva ca-
rrera. De moment, Curricé ja ha
estat apadrinat a escala inter-
nacional per Warner UK i pel
productor musical Alfonso Sa-
mos, que ha estat productor de
Luz Casal, Chenoa i Sergio Dal-
ma, entre altres. 

Els castellers de Badalona van
carregar un 2 de 7 en la seva 18a
Diada celebrada diumenge a la
Plaça de la Vila. Feia 4 anys, des
del 2011, que els Micacos no
feien aquest castell, i el retorn va
ser agredolç. Per una banda, la
colla el va poder carregar, però
el castell va anar perdent esta-
bilitat a mesura que pujaven els
pisos fins que, un cop l’enxane-
ta va fer l’aleta, es va ensorrar i,
per tant, no es va poder desca-
rregar.

AJORNAT EL REPTE DEL 4 DE 8
Diumenge la diada va començar
amb una cercavila que va sortir
des de la Plaça del Pou del greix
i va arribar fins a la Plaça de la
Vila. El recorregut va comptar
també amb la participació de les
colles castelleres de Cornellà i
Montcada, convidades d’en-
guany i va finalitzar amb un pi-
lar de 4 caminant dels Micacos,
que d’aquesta manera van entrar
a la plaça.

Després de la cercavila, la co-
lla va començar la jornada amb
un 5 de 7 que va ser carregat i

descarregat. La caiguda del 2 de
7, però, va fer que els Micacos no
poguessin assumir el repte que
s’havien marcat per la diada, el
4 de 8.

Així doncs, l’ensorrament del
2 de 7 i la impossibilitat de tro-
bar un substitut per un dels do-
sos, va fer que la colla decidís
ajornar el 4 de 8 i aixecar un 7 de
7 en el seu tercer torn. De tota
manera els Micacos tampoc el
van poder completar, ja que des
d’un inici l’estructura no tenia
l’estabilitat necessària, i final-
ment van optar per desmuntar.

Finalment, en la ronda de re-
petició la colla va optar per ai-
xecar un 4 de 7 amb agulla.
Aquest castell no va suposar cap
problema per als integrants de la
colla, que van finalitzar la diada
amb un vano de 5 i un pilar al
balcó.

La colla ha valorat positiva-
ment l’afluència de públic a la
plaça, que va ser testimoni d’u-
na diada molt especial, ja que es
tractava de la 18a, i per tant de
la que representava la majoria
d’edat de la colla de castellers de
Badalona.

Imatge de la Diada celebrada diumenge. Foto: Micacos

Els Micacos carreguen el 2 de 7 
i opten per ajornar el 4 de 8

Redacció
BADALONA
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Es queixen a l’Ajuntament per
una xeringa a la Plaça de la Vila

SOCIETAT4Irene Ruiz, mare
colomenca, ha presentat una
queixa a l’Ajuntament després
que el 4 d’octubre un grup de
nens que estava jugant a la Pla-
ça de la Vila amb el seu fill de dos
anys, trobés una xeringa utilit-
zada al trenet de fusta del parc
infantil. “Després ens vam fixar
que el meu fill tenia una ferida a
la mà, i no sabem si se la va fer
amb això”, afirma Ruiz.

Davant d’aquesta situació,
Ruiz va portar el seu fill a l’hos-
pital de Can Ruti, on les prime-
res proves van descartar que
s’hagués contagiat de cap virus
o malaltia. Ara, però, el nen està

pendent d’unes segones proves
que li faran el gener i determi-
naran definitivament si ha exis-
tit contagi.

Tot plegat ha provocat que la
família de l’infant hagi decidit
presentar una queixa a l’Ajun-
tament per tal que optimitzi el
servei de neteja de la zona. Si la
resposta que els ofereix el con-
sistori no els satisfà, es plante-
gen recórrer a la via judicial.
Ruiz, a més també ha assegurat
que en el moment de l’incident
la Guàrdia Urbana va endur-se
la xeringa, però no va revisar la
zona per comprovar si n’hi ha-
via alguna més.

‘Dibuixant ambulant’ 
de Paco Roca, a Can Sisteré 

CULTURA4Avui a les vuit del
vespre s’inaugurarà l’exposició
Dibuixant ambulant, de Paco
Roca,  al Centre d'Art Contem-
porani Can Sisteré. 

El dibuixant valencià Paco
Roca té una llarga trajectòria re-
coneguda nacionalment i inter-
nacionalment, i els seus èxits i
guardons més destacats han es-
tat el premi Goya al millor guió
adaptat per la pel·lícula Arrugas
l’any 2011, el Premi Nacional del
Còmic el 2008, així com diver-
sos guardons del Saló del Còmic
de Barcelona.

Més enllà d'un recorregut
pels seus còmics més significa-
tius, l’exposició incideix  en el
procés creatiu i els mètodes de
treball de l'autor, per tal de do-
nar-los a conèixer a un públic
que habitualment només rep el
resultat final del procés creatiu.

L'exposició s'inicia amb
Arrugas, la seva obra més co-
neguda, per continuar amb d'al-
tres d'emblemàtiques. Tot ple-
gat, complementat amb esbo-
rranys, apunts, cartells, publi-
cacions, il·lustracions, treballs de
premsa i audiovisuals.

Santi Rodríguez participa 
en el cicle Sagarra Comedy

ESPECTACLES4El còmic Santi
Rodríguez aterrarà demà a les
nou del vespre a l’escenari del
Teatre Sagarra amb el seu es-
pectacle Como en la casa de
uno... en ningú sitio, en què
ironitza sobre els viatges, els
turistes i les coneixences amb
persones d’altres països i altres
cultures. “El curiós de sortir
fora és que et converteixes en
‘guiri’ sense adonar-te’n, i els
‘guiris’ deixen de ser-ho perquè
són d'allà”, explica el propi Ro-

dríguez en la carta de presenta-
ció de l’espectacle.

Santi Rodríguez acumula
una àmplia trajectòria a la tele-
visió i ha participat en programes
com El club de la comedia, 7 Vi-
das o La noche con Fuentes y
Compañía. Pel que fa al teatre,
ha participat en els muntatges
5hombres.como A mi que me re-
gistren, i ara ja fa aproximada-
ment un any que està de gira per
l’estat espanyol amb Como en la
casa de uno... en ningún sitio.

Justícia | Demanen 20 anys de presó pel crim de Montigalà
La Fiscalia demana 20 anys de presó per al principal sospitós de l’assassinat de la dona 

colomenca de 37 anys que l’abril de 2014 va ser trobada enterrada a Montigalà, a Badalona, 
segons ha publicat El Periódico. El presumpte assassí i la dona  vivien al mateix domicili 

i aquesta ja havia patit atacs de violència masclista per part del sospitós.

L’Ajuntament fa un balanç
positiu de les Jornades de Pau
» El consistori celebra la participació de les entitats a les jornades

» Parlon es planteja el repte d’atreure més participants l’any vinent

La xerrada de Marc Marginedas,
periodista d’El Periódico co-
rresponsal a Síria en diverses eta-
pes, va servir per clausurar dijous
passat les Jornades de Pau i Co-
operació d’enguany. Les jornades
van inaugurar-se el 30 de se-
tembre, i fins al 5 de novembre
han ofert una trentena d’activi-
tats . A més, la coordinació amb
la Comissió Catalana d’Ajuda al
Refugiat ha permès que activis-
tes d’arreu del món, com Aleida
Guevara o  Ruth Mumbi, ate-
rressin a Santa Coloma, gràcies
al projecte Ciutats Defensores
dels Drets Humans.

SALT QUALITATIU
L’Ajuntament fa un balanç po-
sitiu de l’edició d’enguany de

les jornades, organitzades per
Departament de Cooperació i
Solidaritat. “Valorem positiva-
ment la implicació de totes les
entitats i la capacitat de fer un
programa basat en un relat en
comú de defensa dels Drets Hu-
mans”, assenyala l’alcaldessa,
Núria Parlon. Tot i això, Parlon
es mostra més ambiciosa. “El salt
qualitatiu que hem de fer és ser

capaços d'arribar a més gent”,
avança.

En aquest sentit, el Departa-
ment de Cooperació i Solidaritat
ja ha acostat les jornades als
instituts a través de diverses ini-
ciatives, per tal de garantir la par-
ticipació  dels més joves, i de la
societat en general, a un esde-
veniment ja consolidat a Santa
Coloma de Gramenet.

Aleida Guevara va atreure molt públic a Can Sisteré. Foto: Línia Nord

Redacció
SANTA COLOMA
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Núria Parlon
Alcaldessa de Santa Coloma de Gramenet

Entrevista

Està satisfeta d’aquests pri-
mers mesos del mandat ara
que ja han passat els 100

dies de gràcia?
Sí, la valoració és positiva. Hem fet
una renovació molt important tant
de l’equip polític com del tècnic i,
per tant, sempre hi ha un procés
d’adaptació. Però la veritat és que
el nou equip està molt implicat i té
moltes ganes de treballar i això s’es-
tà notant en positiu amb les rela-
cions amb el teixit associatiu i veï-
nal. Crec que anem pel bon camí,
malgrat que estem en un entorn
clarament advers pels interessos
del món local.

Durant aquests primers mesos ha
posat molt d’èmfasi en la partici-
pació. Vol fer el que s’ha anome-
nat nova política des d’un partit
tradicional? És compatible?
[Somriu] Tenim tendència a simpli-
ficar. Nova i vella política, casta i no
casta, els d’aquí i els d’allà... Ja fa
molt temps que a Santa Coloma ex-
perimentem les fórmules de la nova
política, el que passa és que nosal-

tres mai no tindrem el ressò medià-
tic que tenen altres formacions pre-
cisament perquè ho impulsem des
d’un partit tradicional. Però ja hi
estem acostumats i això no és un
impediment perquè continuem
apostant per la renovació demo-
cràtica i la participació ciutadana.
Cal donar veu a sectors de la pobla-
ció que normalment no en tenen i
escolar-los, evidentment.

La veu dels partits de l’oposició
també l’escoltarà? Quin pes tin-
dran les seves demandes, ara que
governa amb majoria absoluta?
Per descomptat, però es tracta
d’una relació bidireccional. Nosal-
tres estarem oberts a escoltar les
propostes de l’oposició, com no pot
ser d’altra manera, però també es-
perem que això es produeixi dins
d’un marc de treball compartit per
un projecte en comú malgrat les di-
ferències entre nosaltres.

És bona la relació amb els grups
de l’oposició?
Una cosa són els tuits i els comptes
de Facebook i una altra la relació del
dia a dia. En aquest últim cas crec
que anem pel bon camí. Tots els
equips, no només el nostre, s’han re-
novat molt i penso que tenim la pos-

sibilitat de trobar camins d’entesa.
Ara bé, públicament, per a alguns
grups nosaltres serem sempre els
absolutistes, perquè això ven molt.

Precisament la majoria absoluta
va ser el que li va permetre apro-
var inicialment les ordenances fis-
cals i els preus públics. Tots els
altres grups van votar-hi en con-
tra. Hauria estat desitjable obte-
nir més suports?
Sobretot el que hauria estat desitja-
ble és que qui hi va votar en contra
hagués donat arguments de pes

per fer-ho. Crec que en el cas d’una
aprovació inicial que ve seguida de
tot el procés d’esmenes és millor
abstenir-se, però bé, no ha estat així.

Les ordenances i els preus públics
són dues de les principals vies
d’ingressos de l’Ajuntament. Quin

és l’estat de salut de les arques
municipals?
Nosaltres partim d’una situació
complicada, com la majoria d’ajun-
taments. La crisi ha castigat molt
l’empresa municipal d’habitatge,
Gramepark, i això ha derivat en ten-
sions de tresoreria importants. Però
ho hem estabilitzat i, si tot va bé, de
cara a l’abril-maig estarem per sota
de la ràtio d’endeutament –75%–,
factor que ens permetrà, si fos ne-
cessari, poder-nos tornar a endeutar
per poder fer inversió a la ciutat.

El principal grup de l’oposició,
SOM Gramenet, diu que una part
del deute de Gramepark i, en de-
finitiva, de l’Ajuntament és il·legí-
tima. Vostè també ho pensa? 
Des d’un punt de vista polític, sí que
podem dir que part d’aquest deute
té una component de certa il·legiti-
mitat. Ara bé, nosaltres això no li
podem plantejar a l’interventor
municipal, perquè per a ell el deute
és deute i, per tant, s’ha de pagar
d’acord amb els requisits d’estabili-
tat pressupostària i que ens regei-
xen com a govern local. 

No es pot deixar de pagar el deute,
per tant.
No, és clar. Nosaltres no podem dei-

xar de pagar el deute: ens retindrien
l’aportació que rebem dels tributs
de l’Estat. És un debat de caràcter
ideològic que s’ha de tenir i que ha
de servir per plantejar reformes le-
gislatives a nivell estatal, però nos-
altres, com a administració local, no
tenim recorregut en aquest tema.
Aquesta és la realitat.

Més enllà de l’Ajuntament, la re-
alitat de l’economia colomenca
també és complicada. La moneda
local que vol impulsar pot ser una
de les eines per revitalitzar-la?
Sí. La moneda local pot ser útil per re-
vitalitzar el principal actiu econòmic
de la ciutat: el comerç local. Aquesta
moneda està orientada sobretot a fi-
delitzar les compres a la ciutat i, per
tant, a afavorir que el teixit comercial
aguanti. I tot això complementat
amb incentius que premiïn la com-
pra amb moneda local.

Creu que hi haurà gaires treballa-
dors municipals que voldran co-
brar fins al 30% de la seva nòmina
en aquesta nova moneda, com ha
proposat?
Esperem que sí. Jo crec que els que
estan més sensibilitzats seran els
que s’hi animaran primer i això pot
afavorir que altres s’hi sumin.

Text: A. Nadeu / A. Merino
Fotografia: Neus Marmol

“Hem d’enfortir

l’espai supramunicipal

que el Barcelonès

Nord ha de jugar”

“Per a alguns
partits nosaltres

serem sempre
els absolutistes:

això ven molt”



Centrant-nos en el present, la taxa
d’atur a la ciutat és del 18,28% i la
PAH alerta d’un augment de les
ocupacions de pisos per part de
gent desnonada. Aquesta situació
dificulta que Santa Coloma es
pugui convertir en ciutat d’aco-
llida per a refugiats?
Cal fer una diferenciació molt impor-
tant. Una cosa són els refugiats eco-
nòmics, que han de fugir dels seus
països perquè no tenen possibilitats
de viure-hi, i l’altra els refugiats polí-
tics, que ho fan per un conflicte
bèl·lic. En aquest sentit, hem de fer
molta pedagogia entre la ciutadania
per evitar que es generi una sensa-
ció de concurrència per als recursos
públics, que ja són escassos. Santa
Coloma forma part de la xarxa de
ciutats refugi i és molt probable que
algunes famílies acabin arribant aquí.
Rebrem recursos de l’Estat per fer-hi
front, però hem d’estar preparats.

També sembla que la ciutat ha
d’estar preparada per fer més
forta la seva lluita contra la MAT.
Red Eléctrica acabarà passant per
sobre de tots els que s’oposen al
projecte?
Les formes de Red Eléctrica estan to-
talment desfasades. Exerceix un
poder de monopoli que va en contra
dels interessos territorials. Nosaltres
hem d’al·legar, però fer-ho bé. Si amb
les al·legacions que presentem l’únic
que diem és que no volem la MAT,
els hi posarem molt fàcil. O aconse-
guim que es demostri que el pro-
jecte és innecessari o, com a mínim,
que cal buscar una alternativa de
pas, o ens menjarem la MAT. Hem de
ser realistes i, repeteixo, al·legar bé.

Un dels seus aliats en la lluita con-
tra la MAT és la Plataforma en De-
fensa de Serra Marina i Can Zam,
que en canvi lamenta que l’Ajun-
tament no faci cas de les seves de-
mandes per convertir el parc de
Can Zam en una zona frondosa.
No és cert. No hi ha un conflicte d’in-
teressos en relació amb el parc de
Can Zam. Nosaltres estem a favor,
des de l’inici, que sigui un parc na-
tural i que tingui usos ciutadans. Ara
bé, no és possible executar amb re-
cursos propis les dues fases de Can
Zam alhora. Que em diguin de qui-
nes partides traiem els recursos per
fer-ho... Deixem de fer els progra-
mes socials? Les beques menjador?
L’assistència a la gent gran? 

[Silenci]
Aquesta és la diferència, legítima i
saludable, entre qui governa i qui
assota els que governen perquè es
posin les piles. Fins aquí d’acord.
Però no es pot dir que no s’ha fet
res al parc de Can Zam en els últims
40 anys. Hem de ser madurs a
l’hora de plantejar les reivindica-
cions. Ara acabarem la primera fase
i la segona l’executarem quan pu-
guem. Mentrestant, i això és el que
a alguns els costa entendre, no re-
nunciarem a donar-li usos culturals
i de projecció de la ciutat, perquè
aquesta és la responsabilitat dels
que hem de governar.

També és una responsabilitat
dels que han de governar respec-
tar les mocions. En aquest sentit,
complirà la que es va aprovar
sobre la retirada de les plaques
públiques que hi ha arreu de la

ciutat amb el nom de l’exalcalde
Bartomeu Muñoz?
I les que hi ha amb el nom de Jordi
Pujol.

També.
[Somriu] Sí, les traurem. El que
passa és que, com que nosaltres no
podem estar tot el dia pendents de
la gestualitat, encara no s’ha fet.
Però vam aprovar una moció en
aquest sentit i la complirem, perquè
és el compromís que vam adquirir. 

Una altra crítica que ha rebut re-
centment, en aquest cas en l’àm-
bit de la Diputació, és la que li ha
fet la CUP respecte al seu nome-
nament com a vicepresidenta de
l’ens. Aquesta formació diu que
va ser “opac”. Què en pensa?
La CUP ho considera tot opac. Amb
tots els meus respectes, el seu dis-
curs institucional arreu es basa en
què tot és opac i que ells han arribat
per fer bullir l’olla. Un pot estar o no
d’acord amb una manera d’organit-
zar el govern, però contínuament
estar acusant la resta de represen-
tants polítics, que tenen la legitimi-
tat d’haver estat escollits a les urnes
com ells, d’aprofitats i opacs...

La qualificació d’”opac”, deien, es
basava en què el seu nom no fi-
gurava en l’aprovació del cartipàs
i va ser anunciat després.
Bé, va ser anunciat per decret. Sigui
com sigui, és una mica cansat que
a cada Ple el representant de la
CUP demani la meva dimissió, que
contínuament estiguin llançant
ombres de sospita sobre la resta...
Si aquesta és la seva oposició real...

Polèmiques a banda, en clau mu-
nicipal ara toca fer encabir al PAM
els principals objectius del man-
dat. Quins destacaria?
Bàsicament tres. Continuar garantint
les polítiques socials, ajudar a reacti-
var l’economia local amb mesures
com les que comentàvem anterior-
ment i enfortir l’espai supramunici-
pal que el Barcelonès Nord ha de
jugar. En aquest últim cas tenim
grans oportunitats sobre la taula per

treballar conjuntament amb Bada-
lona i Sant Adrià. Hem de ser capa-
ços de seure en una mateixa taula i
marcar una agenda compartida pel
bé del nostre territori. I, de fet, ja ho
hem començat a fer.

Fins ara han mostrat molt bona
sintonia amb l’alcaldessa de Ba-
dalona, Dolors Sabater.
Sí, la relació és molt bona i ens ente-
nem molt bé. A més, crec que com-
partim profundament l’objectiu de
la millora dels entorns urbans i la de-
mocratització de les societats des de
la base, des de la proximitat. I ja
estem treballant en aquesta línia.

Què en pensa que el Ple de Bada-
lona reprovés Sabater, amb el vot
a favor del PSC, pel seu suport als
imputats pel 9N?
Són maneres de fer que jo no com-
parteixo. Pots estar en contra de la
posició política que, en aquest cas
concret, va defensar la Dolors, però
la reprovació jo no la comparteixo.
No sóc partidària de reprovar un càr-
rec electe per un posicionament po-
lític, i menys per un tema que no és
local. Jo reprovaria l’alcaldessa de Ba-
dalona si deixés de prestar serveis
socials per atendre les necessitats
dels seus ciutadans. Això per a mi sí
que seria reprovable. Però reprovar
pel debat nacional una alcaldessa és
un error, des del meu punt de vista.

Qui es va queixar fa poc d’haver
estat “censurada” aquí a Santa Co-

loma va ser l’ANC, quan no va
poder intervenir en una concen-
tració en favor dels refugiats. Ara el
cas ha aparegut en el Mapa de la
censura als Països Catalans que ha
elaborat l’Observatori Mèdia.cat.
Com ho veu, tot plegat?
Per evitar que l’espai de la cooperació
quedés partiditzat en un moment
de campanya electoral, vam decidir
que no hi hagués intervencions de
partits o de plataformes polítiques.
Passades les eleccions, si l’ANC vol fer
una intervenció en el marc d’aques-
tes concentracions, cap problema.
Com si la vol fer Societat Civil Cata-
lana. Sempre que se centri en el
tema dels refugiats, evidentment.

Si pogués tornar enrere, ho ges-
tionaria igual? No creu que la bola
s’ha fet massa grossa?
Aquesta és la prova més clara de
l’estat de tensió en el que estem. La
decisió que vam prendre és de sen-
tit comú i tornaria a fer el mateix. I si
algú vol pervertir aquest cas fins al
punt de dir que som censuradors, li
manca sentit comú. Perquè la neu-
tralitat de determinats espais en
campanya electoral s’ha de garantir. 

Qui va fer campanya fa pocs dies
aquí a Santa Coloma és l’expresi-
dent Zapatero, acompanyat per
vostè mateixa. Què li va semblar
la seva intervenció sobre el pro-
cés sobiranista?
Ell té la seva visió com a expresident
del govern i, per tant, la seva anàlisi
en aquest aspecte és molt contun-
dent però alhora respectable, per-
què molta gent del partit socialista
pensa en aquesta línia.

Vostè també?
Jo no estic tan d’acord amb el fet que
el referèndum no s’hagi de poder ce-
lebrar. Jo aposto perquè es pugui fer,
tot i que crec que no és garantia de
solució per ell mateix. Perquè si hi ha
un resultat d’empat, cosa molt pro-
bable, ens quedarem en la mateixa
situació. Tard o d’hora haurem de
buscar una sortida factible des de l’a-
cord amb la resta d’Espanya. 

Creu que podran convèncer els
seus companys del PSOE perquè
permetin fer un referèndum?
Serà molt difícil, però encara és més
difícil pretendre aconseguir la in-
dependència amb una declaració
com la que es va aprovar fa pocs
dies al Parlament de Catalunya.
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“Jo aposto per 

un referèndum a

Catalunya, tot i que

no és garantia de 

solució per ell mateix”

–Què en pensa que el Ple de
Badalona reprovés Sabater,
amb el vot a favor del PSC, pel
seu suport als imputats pel 9N?

–No ho comparteixo. Reprovar
pel debat nacional una 
alcaldessa és un error.
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Arriba la tercera edició 
de la cursa Transplant Run

SOLIDARITAT4Els carrers de
Sant Adrià acolliran diumenge la
cursa Transplant Run, que en-
guany arriba a la seva tercera
edició. Es tracta d’una cursa so-
lidària de 5 kilòmetres que té
com a objectiu sensibilitzar la po-
blació sobre la necessitat de do-
nar òrgans per tal que es puguin
fer més trasplantaments, mi-
llorar la qualitat de vida de les
persones trasplantades i fo-
mentar la pràctica de l’exercici fí-
sic. La inscripció a la cursa val
entre 4 i 10 euros, uns diners que
es destinaran projectes dirigits a
persones trasplantades o que
es troben a l’espera de rebre un
trasplantament. A més, també es

pot col·laborar amb la iniciativa
fent algun donatiu.

La Transplant Run promo-
ciona la participació de les per-
sones trasplantades a la cursa,
amb l’objectiu de demostrar que
poden tenir una alta qualitat de
vida després d’haver-se sotmès a
un trasplantament. L’any passat
cent corredors trasplantats van
prendre part de la cursa. La
Transplant Run recorrerà el Parc
del Fòrum i és organitzada per la
Federació d’Associacions de Tras-
plantats de Catalunya i Novartis,
amb l’aval de la Societat Catala-
na de Trasplantament i el suport
de l’Organització Catalana de
Trasplantaments.

Recullen roba d’abric per als
refugiats a la Fàbrica de Cartró
SOCIETAT4Les mostres de so-
lidaritat envers les persones re-
fugiades que han hagut de mar-
xar de Síria a causa de la guerra
es continuen succeint a Cata-
lunya, i Sant Adrià va ser-ne el
millor exemple el cap de setma-
na passat. L’ONG Barcelona Ac-
ció Solidària (BAS) va fer servir
la Fàbrica de Cartró com a cen-
tre neuràlgic de la seva cam-
panya de recollida de roba d’a-
bric per als refugiats siris que
s’estan desplaçant a països com
a Alemanya recorrent la part
central del continent europeu.

Concretament, el destí de la
roba recollida per BAS serà Es-
lovènia, un dels punts de pas
més habitual dels refugiats.

L’ONG afirma que ha recollit
tones de roba procedents de
Barcelona i l’àrea metropolitana,
però la seva feina no s’acaba
aquí. I és que ara és necessari
classificar i ordenar tot el mate-
rial rebut. És per això que BAS fa
una crida perquè persones vo-
luntàries s’ofereixin a fer aques-
tes tasques al llarg d’aquests
dies, especialment els matins, ja
que la fàbrica no té llum artificial.

Apareixen pintades ofensives 
a la seu local del PSC

VANDALISME4La seu local del
PSC de Sant Adrià va ser esce-
nari d’una acció vandàlica la
nit del dijous 5 de novembre.
Concretament, la persiana de la
seu va ser pintada amb la pa-
raula “feixistes”, acompanyada
del dibuix d’una estelada i un al-
tre del símbol comunista de la
falç i el martell.

Les reaccions a través de les
xarxes socials no es van fer es-
perar, tant per part de membres

del PSC com de la resta de for-
macions amb presència al Ple
Municipal.

Així doncs, l’alcalde socialista
Joan Callau va escriure a Twit-
ter “L’agrupació de Sant Adrià
ha aparegut amb aquest exem-
ple de tolerància”, mentre que
Carme Chacón també va donar
suport als seus companys. D’al-
tra banda, ERC, Ciutadans i
MES també van mostrar els eu
rebuig a les pintades.

Educació | Cultura emprenedora
Alumnes de sisè de Primària de les escoles Amor de Déu, Catalunya i Pompeu Fabra han

participat enguany al projecte Cultura Emprenedora a l'Escola, impulsat per la Diputa-
ció. Amb l’objectiu de treballar capacitats i competències, els alumnes creen una coope-

rativa amb el suport de la comunitat educativa i d’agents socials i econòmics del territori.

L’empresari Carlos Díez i l’em-
presa Marian Entertainment
SL es presentaran els pròxims
dies com a part afectada en el
cas Marian Besòs, la causa ju-
dicial que determinarà si l’e-
xalcalde, Sito Canga, l’empresari
Emilio Fernández i la secretària
general del Consell Comarcal
del Barcelonès, Marta Gibert,
són considerats culpables d’es-
tafa i prevaricació, tal com figura
en un escrit que les dues parts
presentaran als jutjats i al qual
ha tingut accés Línia Nord. 

Per una banda, Díez presen-
tarà la petició perquè assegura que
l’any 2009 va pagar 34.000 euros
en concepte de cànon d’explotació
municipal que, segons afirma, ja
hauria estat satisfet per l’ante-
rior arrendatari. A més, Díez as-

segura que l’aleshores alcalde,
Sito Canga, li hauria requerit el pa-
gament d’un deute que hauria
deixat l’anterior empresa arren-
datària. En l’escrit que presenta-
rà al jutjat, Díez afirma que mai no
ha rebut cap factura del pagament
d’aquests diners i que, per tant, no
sap on han anat  parar.

Per la seva banda, Marina
Entertainment SL es presenta
com a part afectada per reclamar

els diners invertits en la zona d’o-
ci nocturn. L’empresa afirma que
l’Ajuntament li hauria assegurat
l’allargament de la concessió fins
a l’any 2023, a canvi de no retirar
els fruits de la seva inversió. Un
fet que no es va complir.

Un cop presentin l’escrit, el
Jutjat d’Instrucció número 2 de
Badalona decidirà si reconeix les
parts com a afectades o les insta
a presentar una nova querella.

Jutjat d’Instrucció número 2 de Badalona. Foto: Google Maps

Carlos Díez es presenta com a
afectat al judici de Marina Besòs

» Marina Entertainment SL també vol ser reconeguda com a part
» El jutge pot acceptar la petició o fer-los presentar una nova querella

Andreu Merino
SANT ADRIÀ
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Tot a punt per a la cinquena
Festa de la Solidaritat

SOCIETAT4Dissabte la Biblio-
teca Tirant lo Blanc acollirà la
cinquena Festa de la Solidaritat
a partir de dos quarts de cinc de
la tarda. Al llarg de tota la jor-
nada hi haurà gimcanes infan-
tils, actuacions de zumba, un so-
par popular a càrrec de l’Asso-
ciació de Veïns de Can Maurici,
i un concert amb les bandes
Remember The fall i Natural
Thing.

D’altra banda, la Festa de la
Solidaritat també acollirà, a par-
tir de les vuit del vespre a la Sala
Pau Casals, una xerrada sobre

diabetis i obesitat. I és que la fes-
ta pretén ser una eina per cons-
cienciar els i les joves del muni-
cipi sobre els problemes de salut
associats a aquestes patologies,
que enguany seran les protago-
nistes de La Marató de TV3.

En aquest sentit, al llarg de la
setmana que ve es programaran
diverses activitats relacionades
a l’Espai Jove. Tots els diners que
es recaptin durant el seu desen-
volupament es destinaran ínte-
grament a La Marató de TV3,
que se celebrarà el 13 de des-
embre.

Les inundacions registrades l’oc-
tubre als campaments de refu-
giats del Sàhara Occidental van
deixar prop de 25.000 persones
sense casa, i un total de 90.000
van ser afectades a causa de les
pluges, segons ha informat l'A-
gència de les Nacions Unides per
als Refugiats ACNUR. La ma-
teixa agència calcula que als
camps de refugiats hi viuen
170.000 persones, per tant més
de la meitat han vist greumenta
lterada la seva vida a causa de les
inundacions.

Tot plegat ha fet que les or-
ganitzacions solidàries que col·la-
boren amb el Sàhara estiguin
fent un esforç adicional per fer
arribar material humanitari a la
zona, com és el cas de l’associa-
ció montgatina Huellas del Sá-
hara. Per una banda, l’associació
està recollint diners a través de
diverses activitats i, a més, tres

dels seus integrants viatjaran al
Sàhara el desembre. “Ens agra-
daria construir-hi una escola”,
afirma Yolanda Pérez, membre
de Huellas del Sáhara. “Les in-
undacions, però, ho han com-
plicat tot”, reconeix.

ACOLLIDA A L’ESTIU
Més enllà del que aconsegueixi
fer l’expedició, l’associació aco-
llirà durant els mesos de juliol i

agost sis infants saharauis a
Montgat. De fet, Huellas del Sá-
hara es va constutuir oficial-
ment aquest estiu passat després
d’acollir per primera vegada
nens i nenes saharauis al poble.
En aquest sentit, l’associació va
ser clau per satisfer la demanda
de cases d’acollida per a nens sa-
harauis que l’ONG Esabar Sa-
haraui Badalona Cooperació no
podia assumir en solitari.

Les inundacions han deixat 25.000 refugiats sense casa al Sàhara. Foto: Arxiu

Les inundacions fan augmentar
l’activitat de Huellas del Sáhara

Parc del Tramvia | Prevenció de residus
Del 22 al 29 de novembre tindrà lloc a Montgat la Setmana Europea de Prevenció de

Residus, una iniciativa que promou la implementació d'accions de sensibilització sobre
els recursos sostenibles i la gestió de residus. L'acte central de la iniciativa serà un mer-

cat de segona mà que tindrà lloc el mateix dia 22, diumenge, al Parc del Tramvia.

Redacció
MONTGAT
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En marxa la convocatòria del
Premi Memorial Agustí Vehí

CULTURA4La convocatòria de
presentació de treballs al III
Premi Memorial Agsutí Vehí-
Vila de Tiana de novel·la negra
en català estarà oberta fins al
30 de novembre. La novel·la
guanyadora obtindrà un total
de 2.000 euros, dels quals
1.000 corresponen a l’avança-
ment de drets d’autor que es fa-
ran efectius en el moment de la
publicació de la novel·la  per
part de l’editorial Al Revés a la
col·lecció Crims.cat. Els altres
1.000 són aportats per l’Ajun-
tament de Tiana i s’atorguen en

el moment de concessió del
premi. Així doncs ja falta menys
per saber qui agafarà el relleu
de Lluís Bosch, escriptor ven-
cedor de l’última edició del
certamen amb el llibre Besòs
Mar.

ESCRIPTOR I POLICIA
El premi servirà per recordar
de nou la figura d’Agustí Vehí,
escriptor i sotsinspector de la
Guàrdia Urbana de Figueres, a
més d’un dels escriptors de
referència de novel·la negra
en català.

Demà a les deu de la nit, l’Agru-
pació Artística el Casal posarà
punt final als nervis dels assajos
de l’última setmana i estrenarà
a la Sala Albéniz l’espectacle es-
trella del seu trentè aniversari,
Mary Poppins. El muntatge l’in-
tegren 21 actors i ballarins afi-
cionats en escena i 25 tècnics
professionals que han prestat
els seus serveis gratuïtament. 

De fet, Mary Poppins és el
musical de més magnitud que
s’ha representat mai a Tiana, i
també el primer en què la veu
dels actors sonarà en directe. Per
altra banda, la música ha estat
enregistrada per la Banda Sim-
fònica de Badalona, que s’ha
encarregat d’arranjar-la.

“UN SOMNI”
Pel que fa al repartiment, Sílvia
Planagumà encarnarà el paper
protagonista, mentre que Eric

Monreal farà de Bert i Heribert
Aixelà de Sr. Banks. Tot ells se-
ran dirigits per Roger Arjona,
procedent de l’àmbit tècnic del
món del teatre professional. “Per
mi ha estat un somni fer realitat
aquest musical”, assegura. “Ara,
a més, aquest somni és compar-
tit i això ha estat possible gràcies
a tota la gent que hi ha treballat”,
afegeix. L’Agrupació Artística el
Casal organitzarà quatre fun-

cions més a part de la de demà,
dues dissabte i dues diumenge. El
50% de la recaptació que es faci
a  la sessió matinal de diumenge
es destinarà a beques menjador
per als infants del municipi.

Ja queda menys, doncs, per-
què el repte de l’agrupació es faci
realitat. Veurem si Arjona i els
seus poden fer igual de feliç el pú-
blic que Poppins a la família
Banks.

Imatge de l’assaig de l’obra de dilluns passat. Foto: Gina Aixelà

Tot a punt per al repte de ‘Mary
Poppins’ a la Sala Albéniz

Concurs de receptes |Malbaratament alimentari
Fins al 26 de novembre es mantindrà oberta la presentació de candidatures al 

concurs de receptes contra el malbaratament alimentari, organitzat per l’Ajuntament. 
L’objectiu del concurs és promocionar l’aprofitament d’aliments i els noms dels 

guanyadors es faran públics el 29 de novembre al Mercat d’Intercanvi  i de Segona Mà.

Redacció
TIANA



19 | 

Comarca
línianord.cat 12 novembre 2015

En marxa el nou servei
d’atenció sanitària de La Pau
SOCIETAT4La cooperativa ba-
dalonina Grup La Pau ja ha co-
mençat a oferir el nou servei de
transport sanitari urgent i no ur-
gent al Barcelonès Nord i al
Maresme, juntament amb
Transport Sanitari de Catalun-
ya (TSC), després d’haver-ne
revalidat la gestió a través del
concurs públic convocat pel Ser-
vei Català de la Salut.

El camí que el grup ha fet per
arribar fins aquí ha estat llarg i
difícil. De fet, l’adjudicació ini-
cial del servei preveia atorgar-lo
en gran part a empreses multi-
nacionals. Les intencions del
Departament de Salut, però,

van ser durament replicades
per La Pau, que a través de mo-
bilitzacions i al·legacions ha
aconseguit revalidar el servei. 

Un servei que presenta no-
vetats, com la incorporació de 34
nous vehicles per al transport sa-
nitari urgent, 28 de suport vital
bàsic i 6 de suport vital avançat.
La posada en marxa d'aquestes
unitats suposa, segons l’empre-
sa, una millora del servei en
matèria de comoditat, innovació,
qualitat i seguretat. Pel que fa al
transport sanitari no urgent, la
flota de vehicles s'amplia fins a
les 87 unitats, de les quals un to-
tal de 21 són noves.

L’alcaldessa de Badalona, Dolors
Sabater, i la batllessa de Santa
Coloma de Gramenet, Núria
Parlon, van ser presents dissab-
te passat a la multitudinària
Marxa Contra les Violències
Masclistes, una manifestació
convocada a Madrid però orga-
nitzada per associacions femi-
nistes d’arreu de l’estat. Preci-
sament, la presència de políti-
ques com Sabater i Parlon, així
com de milers de ciutadans de
diferents comunitats autòno-
mes, demostra que l’objectiu de
fer sentir la veu del feminisme
més enllà de la capital de l’estat
espanyol es va complir.

QÜESTIÓ D’ESTAT
La jornada va començar a les 11
del matí davant del ministeri
de Sanitat, Serveis Socials i Igual-
tat amb una acció organitzada
pel grup Women in Black.

Aquest va reunir un grup força
nombrós de dones que, vestides
de negre, es van estirar a terra i
van marcar la seva silueta amb
un guix, simulant l’escena d’un
crim. Mentrestant, una altra
manifestant va recitar 84 noms
de víctimes de violència mas-
clista a l’estat espanyol.

Més tard va començar la ma-
nifestació, que reclamava que la
violència masclista sigui una
qüestió d'estat i que no es reta-

llin els recursos per a l'atenció de
les víctimes. L’organització cal-
cula que van ser 200.000 les per-
sones participants, entre les
quals hi havia l’alcaldessa de
Barcelona, Ada Colau i la de
Madrid, Manuela Carmena. “No
hi som totes, falten les mortes”
o “Patriarcat i capital, aliança cri-
minal”, van ser algunes de les
consignes que es van poder es-
coltar al llarg del recorregut d’u-
na manifestació històrica.

Imatge de la marxa pels carrers de Madrid. Foto: Twitter

Sabater i Parlon donen la cara 
en contra de la violència masclista

ACM | Suport a la República Catalana
L'Associació Catalana de Municipis (ACM) ha aprovat enviar a tots els ajuntaments

catalans una moció per donar suport a la resolució d'inici del procés de creació de
l'Estat català independent en forma de república. Així doncs, des de l'ACM es farà

arribar als 1.003 ens locals associats una moció de suport a la declaració.

Redacció
BARCELONÈS NORD
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L’associació de Botiguers i Ser-
veis del Progrés està esgotant els
últims dies del seu tercer outlet,
enguany dedicat a la memòria de
l’activista local Mirta Álvarez,
que des del passat dia 6 i fins diu-
menge vinent ofereix al local
que l’entitat té a la plaça Pompeu
Fabra de Badalona els millors
productes dels seus botiguers.

“Hem superat les nostres ex-
pectatives”, explica a Línia Nord
Josep Francesc Juárez, president
dels comerciants del Progrés,
que assegura que cada any mi-
lloren la facturació. 

L’edició d’enguany del ja con-
solidat outlet badaloní està de-
dicada a Mirta Álvarez, activis-
ta que va morir el passat juny i
que es va significar per la seva
lluita a favor del comerç a la ciu-
tat de Badalona. A més, Álvarez
va ser una de les impulsores del
reeixit outlet que finalitza diu-

menge. “Va ser ella qui va insis-
tir en celebrar aquest esdeveni-
ment”, recorda Juárez. 

De cara a aquest cap de set-
mana, el president dels boti-
guers del Progrés espera que la
gent s’animi i visiti l’espai de l’as-
sociació a Pompeu Fabra. “En
general, els visitants surten con-
tents”, remarca Juárez, que re-
corda que “hi ha coses que estan
molt bé de preu”. 

En aquest esdeveniment, que

aplega més d’una cinquantena de
botigues associades, els comer-
ciants exposen els seus produc-
tes als visitants com si es tractés
d’un centre comercial. A més,
diumenge se celebrarà un sorteig
entre tots aquells que hagin
comprat algun producte a l’ou-
tlet durant aquests dies. 

Entre algunes de les activitats
complementàries d’aquest mer-
cat, hi ha el servei de restauració
i atraccions per als més petits. 

Satisfacció dels botiguers 
del Progrés amb el seu outlet

Redacció
BADALONA

Una campanya comercial 
que “creu” en Santa Coloma

SANTA COLOMA4Des del pas-
sat dia 2 s’està impulsant a San-
ta Coloma una campanya diri-
gida als veïns i veïnes perquè
comprin al municipi. Es tracta
del Creiem en Santa Coloma, un
projecte impulsat pel Banc Sa-
badell on participen Fondo Co-
merç i l’Agrupació de Comerç i
Indústria (Aci).

La iniciativa consisteix en un
sorteig de 3.000 euros per gas-

tar en els comerços locals. Per
cada compra efectuada, els
clients participaran en aquest
sorteig que té com a objectiu fer
que el comerç colomenc sigui
“més fort i competitiu”. “Si
creiem en el seu comerç, la nos-
tra ciutat creixerà”, resa el lema
de la campanya, que ja té la seva
bossa especial dissenyada per
Mariscal i que es pot recollir a
qualsevol oficina del Sabadell.  

Santa Coloma | Èxit d’assistència a la segona Nit de Tapes del Mercat Segarra
El remodelat Mercat Segarra va ser l’escenari dissabte passat al vespre de la segona edició de la Nit de Tapes, que va
obrir l’equipament de vuit de la tarda a 12 de la nit. Durant aquestes quatre hores, milers de colomencs van passejar

pel mercat i van poder gaudir de les creacions gastronòmiques dels paradistes a preus populars i amb alguna 
actuació musical. Aquest esdeveniment serveix per celebrar el primer any de la remodelació d’aquest mercat.  

L’outlet finalitza diumenge. Foto: Botiguers Progrés

A la campanya participa gran part del teixit comercial local. Foto: Google Maps
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Les emocions fortes han tornat a
l’Olímpic. La Penya es va imposar
al CAI Saragossa (71-70) amb un
triple des de 8 metres de Brandon
Paul, el fitxatge estrella de la tem-
porada. La victòria, quarta de la
temporada, situa el Joventut en si-
sena posició, empatat amb Her-
balife Gran Canària, Reial Madrid
i Laboral Kutxa Baskonia.

El partit va començar amb
l’homenatge dels dos equips a
Kyle Kuric, el jugador del Gran
Canària que ha passat pel quirò-
fan per extirpar-se un tumor ce-
rebral. Els aragonesos van saltar
a la pista amb més força, neces-
sitats de victòries després d’un dis-
cret inici de temporada. Jelovac i
l’exverd-i-negre Norel van ser un
malson per a la defensa a la pin-
tura i el Saragossa va arribar a do-
blar la Penya en el marcador (11-
22). El Joventut va començar a
funcionar quan Brandon Paul es
va endollar al partit. Gràcies a l’es-
corta d’Illinois, l’equip va arribar
al final del primer quart un punt
per sota en el marcador (23-24).

La igualtat va continuar sent
la tònica del partit en el segon pe-
ríode. El mallorquí Joan Sastre va
erigir-se en el director de joc dels
visitants, que van aconseguir un
avantatge de 8 punts. Però nova-
ment la Penya va reaccionar en la
recta meitat del quart. Llovet i
Paul van retallar distàncies i els
verd-i-negres van marxar al des-
cans a 2 punts (45-47).

El tercer quart va ser el més
fluix del partit. No només pel

que fa al marcador parcial (10-6)
sinó perquè cap dels dos equips va
tenir fluïdesa en el joc. Impreci-
sos en la fase ofensiva, els bada-
lonins van refugiar-se en els llan-
çaments de 3, amb un resultat dis-
cret malgrat aconseguir situar-se
per davant en l’electrònic.

L’inici del darrer quart va tor-
nar a coincidir amb l’aparició de
Sastre, que va avançar els arago-
nesos amb un triple. Però la for-
tuna va somriure el Joventut, ja
que l’aler balear, molt inspirat, va
ser eliminat per faltes personals
quan faltaven pocs segons per al
final del partit.

Aleshores va tornar a aparèi-
xer Paul. Faltaven 8 segons per al
partit, el CAI manava per 68 a 70
i tenia la pilota. La pressió de Go-
ran Suton va permetre recuperar
la pilota, Albert Sàbat va obrir el
joc cap al nord-americà, que va
creuar el cercle central i davant de
Robin Benzing (l’alemany és 15
centímetres més alt) va clavar
un triple que feia embogir l’O-
límpic i que certificava la victòria. 

Aquest diumenge el Joventut
buscarà la cinquena victòria del
curs en la visita a l’Estudiantes. El
partit, que es disputarà a dos
quarts de 7 de la tarda al Bar-
claycard Center de la capital es-
panyola no serà retransmès per
televisió.

UNA FUNDACIÓ PEL PLANTER
Juntament amb l’Estudiantes,
l’altre gran club de l’ACB que es
caracteritza per la seva filosofia de
planter, el Joventut va presentar
ahir la Fundación Cantera - Fun-
dació Planter, una iniciativa con-
junta per fomentar i defensar el
bàsquet de formació.

El president Jordi Villacampa
va destacar que “els dos equips en-
tenem l’esport de la mateixa ma-
nera” i va advertir que “cada cop
els clubs fitxen més i formen
menys i per tant ens hem de pro-
tegir per evitar problemes en el fu-
tur i que el bàsquet sigui sosteni-
ble”. Els dos equips escenificaran
aquesta unió diumenge abans de
l’inici del partit.

Paul, en el moment del triple decisiu. Foto: Penya

La Penya apel·la a l’èpica
per derrotar el CAI Saragossa

» Brandon Paul anota un triple decisiu a tres segons del final
» Joventut i Estudiantes creen una fundació per vetllar pel planter

L’Snatt’s Sant Adrià perd 
la seva condició d’invicte

SANT ADRIÀ4Punt final a la rat-
xa. L’Snatt’s Sant Adrià no va po-
der sumar la sisena victòria con-
secutiva a la lliga. Les liles van per-
dre dissabte passat contra el CB
Bahía (64-71) al pavelló Ricart.

Després d’un bon primer
quart amb Ainhoa López al cap-
davant de l’ofensiva lila, la de-
fensa balear va ofegar les adria-
nenques, que només van poder
anotar tres punts al segon perí-
ode i el partit arribava amb em-
pat a 24 al descans.

Les de Jaume Vizcaíno van
tornar amb força després de
l’intermig, però les balears no
van afluixar, de manera que el
partit s’hauria de decidir en el
darrer període. L’actuació d’A-
leksandra Vujovic i Maria Es-
paña, amb 18 punts cadascuna,
va ser fonamental en l’últim pe-
ríode, que va acabar amb un 14
a 22 i la victòria de les visitants.

Demà passat l’Snatt’s busca-
rà retrobar-se amb la victòria en
la seva visita al CB Andratx.

L’UBSA s’imposa en el derbi
però el Sant Josep no afluixa

BARCELONÈS NORD4L’UBSA
ha agafat velocitat de creuer, però
els adrianencs no inquieten, de
moment, l’invicte CB Sant Josep.

Malgrat que els equips arri-
baven amb dinàmiques molt di-
ferents, el Minguella va fer suar de
valent l’UBSA (64-69). Els de
Mario Lousame van aconseguir
distanciar-se al marcador al ter-
cer període, però els de Casage-
mes van reaccionar i van estar a
punt d’empatar el partit a l’últim
quart. Els 8 punts que van anotar
des del tir lliure en els darrers mi-
nuts van ser decisius per tornar de
Badalona amb la victòria. Aquest

cap de setmana l’UBSA rebrà el
CN Terrassa mentre que el Min-
guella visitarà el Gironès Bisbal.

Per la seva banda, el Sant Jo-
sep continua amb pas ferm al cap-
davant de la classificació. Els
grocs van aconseguir una victòria
basada en la defensa a Castellar
del Vallès (71-81). Diumenge a la
tarda rebran un dels seus perse-
guidors, l’AE Mataró-Feimat.

Per últim, el Círcol va arro-
donir la bona jornada per als
equips de la comarca amb un
triomf a la Bisbal (60-63). El
pròxim partit dels catòlics serà
diumenge contra el Sant Cugat.

Barcelonès Nord | Dues victòries i una derrota a Primera Categoria
La UB Santa Coloma i l’UBSA B no van fallar. Els colomencs van sumar la vuitena victòria contra
el CEE Sant Gervasi (88-68) i continuen ferms al capdavant de la Primera Categoria. La jornada

també va ser profitosa per als adrianencs, que van aconseguir imposar-se al CE Onyar (70-80).
Per la seva banda, la UE Montgat va caure contra el CB Sant Narcís (75-80) i és a la zona baixa.

Pau Arriaga
BADALONA

El Bahía mallorquí va aconseguir la victòria al Ricart. Foto: FSA
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El CF Badalona aconsegueix un
empat agredolç contra el Reus

» Morales es lesiona i estarà fora dels terrenys de joc unes 5 setmanes 
» El Barça B de Gerard López, pròxim rival dels de Manolo González

El Seagull continua invicte 
i el Sant Gabriel es complica

BARCELONÈS NORD4El Seagull
continua imparable al capdavant
de la Segona Divisió Femenina.
Les badalonines van guanyar diu-
menge passat contra el Levante
Las Planas (3-4) i estan invictes. 

Alba, Bea i Laura van situar el
0-3 al marcador abans del minut
30, però les locals van aconseguir
retallar distàncies amb gols de
Serna i Rocío abans del descans.

Les blaves van tornar a la
gespa amb força després de la
pausa i al minut 2 de la represa
Cone tornava a distanciar el Se-
agull al marcador. María va fer el
tercer gol de les santjoanenques

amb un xut creuat al 51, però les
de Jordi Ferrón van posar el ca-
denat a la defensa i es van endur
els punts del Baix Llobregat.

La vuitena jornada va ser pit-
jor per als interessos del Sant Ga-
briel. Les adrianenques van per-
dre diumenge passat contra l’I-
gualada (1-0). El gol de Marina al
minut 22 de partit va condemnar
les de Loren Rubio, que van ser
incapaces de capgirar el resultat
i són només un punt per sobre de
la zona de descens.

Aquest diumenge el Seagull
rebrà el Cerdanyola i el Sant Ga-
briel jugarà contra el Collerense.

La Grama respira amb una
victòria contra la UD Cirera

BARCELONÈS NORD4Després
de dos empats i cinc derrotes, la
Grama va aconseguir sumar tres
punts. Va ser dissabte passat a
Mataró, contra la UD Cirera (2-3)
en un partit esbojarrat. En una
bona primera part, Forzinetti i Sa-
muel Hernández van avançar els
homes de Piti. Els maresmencs
van retallar distàncies al 47 i
Campos, al 84 va aconseguir
l’empat. Però la Grama no es va
rendir i Ferreras al 87 va silenciar
el Municipal de Cirera amb el gol
que donaria una victòria fona-
mental als colomencs.

La Unificación Llefià va ser
l’altre equip de la comarca que va

aconseguir guanyar. Els homes de
Jordi Souto van imposar-se al CD
Montcada (2-4) amb protago-
nisme estelar de Toni Casulleras,
que va fer un doblet. Els locals van
gaudir d’un 1-0 i un 2-1 favorable,
però Pasquina, Casulleras i Ger-
mán Pacio van aconseguir donar
la volta al marcador per tornar a
casa amb els tres punts.

La nota negativa de la jorna-
da la va protagonitzar el CF Llo-
reda, que va veure com es tren-
cava la seva ratxa de quatre vic-
tòries consecutives en la visita de
diumenge passat al municipal
del CE Canyelles (2-1). Eyegue va
marcar el gol dels badalonins.

En circumstàncies normals, pun-
tuar contra el líder de la classifi-
cació sol ser motiu d’alegria, però
l’empat que el CF Badalona va
aconseguir diumenge passat con-
tra el Reus Deportiu (1-1) ha dei-
xat un regust de boca agredolç en-
tre la parròquia escapulada, en
primer lloc perquè l’equip va
aconseguir avançar-se al marca-
dor i confirmar la bona feina de
Manolo González i també perquè
al final del partit Morales va
abandonar la gespa amb senyals
evidents de dolor i les proves
mèdiques se li han efectuat con-
firmen una lesió a la fàscia del seu
peu dret que el mantindrà fora
dels terrenys de joc entre quatre
i sis setmanes.

El Badalona afrontava a un
dels partits més complicats del ca-
lendari sense Amantini ni Mor-
gado, sancionats. Després dels
habituals minuts de tempteig, els
escapulats van aconseguir avan-
çar-se al marcador en una de les
primeres ocasions clares que van
tenir. Al minut 17, Canelada va
penjar una pilota a l’àrea, Toni Lao
la va prolongar i l’esfèrica va cau-
re a peus d’Akrong. El central gha-
nès, en un gest tècnic poc comú en
la majoria de defenses, va deixar
passar la pilota entre les seves ca-
mes, va fer mitja volta i va etzibar
un xut amb la cama esquerra
que va superar Edgar Badia. 

El partit començava a recor-
dar la visita del Vila-real B del dia
25 d’octubre, amb l’equip ren-
dibilitzant al màxim les oca-
sions i resguardant-se en la seva
solidesa defensiva.

Al minut 30, però, va arribar
la primera mala notícia per als ba-
dalonins. L’autor del gol va de-
manar el canvi per unes molèsties

físiques que el fan ser dubte per al
pròxim partit. Manolo González
va donar entrada a Perona.

Els reusencs van tenir dues
ocasions claríssimes per empatar
abans del descans, però van topar
amb un Morales estel·lar. El por-
ter va aturar magistralment un xut
de falta d’Edgar Hernández i una
rematada de cap a boca de canó
al mateix davanter. Els pals tam-
bé es van convertir en un aliat del
porter escapulat, ja que el traves-
ser va escopir una rematada de
Fran Carbia al minut 40 de joc. 

Però la insistència de l’equip
roig-i-negre va tenir recompensa
al minut 54. Una jugada pel cen-
tre de l’atac del Reus va acabar
amb Carbia mà a mà amb Mora-
les. En l’intent d’evitar el gol visi-
tant, Carroza va fer caure el da-
vanter i l’àrbitre va xiular el punt
de penal i va amonestar el defen-
sa escapulat. Álex Colorado no va
perdonar des dels 11 metres.

Esperonats per l’empat, els vi-
sitants van intensificar la seva
pressió buscant el segon, que va
estar a punt d’arribar al minut 66,
però Fran Grima va poder salvar
un xut creuat de Carbia.

El tram final del partit va ser
més igualat i els dos equips sem-
blaven quedar contents amb l’em-
pat. El tècnic va destacar el sala de
premsa el sacrifici de l’equip. “A
principis del campionat el partit
l’hauríem perdut segur”, va asse-
gurar González.

VISITA AL MINI ESTADI
En aquesta setmana d’atura de les
grans lligues pels compromisos
internacionals, la Segona B no s’a-
tura. Els badalonins visitaran el
Mini Estadi diumenge a les 5 de
la tarda per enfrontar-se al Bar-
ça B, un equip que l’any passat era
a Segona Divisió i que encara no
li ha pres el pols a la categoria. 

A més, el filial blaugrana va ju-
gar ahir un partit de la Copa Ca-
talunya, de manera que el Bada-
lona tindrà més temps per pre-
parar aquest compromís. El filial
blaugrana porta dues derrotes
consecutives a la lliga (contra
Reus i Llosetense) i el tècnic de
Granollers no podrà comptar Da-
vid Babunski, que es va lesionar
a la cuixa dreta en el darrer par-
tit. El partit es podrà veure en di-
recte per Esport3.

El punt aconseguit situa els badalonins a la tretzena posició. Foto: CFB

Pau Arriaga
BADALONA

Les badalonines van guanyar a Sant Joan Despí. Foto: LLP



23 | línianord.cat12 novembre 2015Esports

agenda@comunicacio21.com

AGENDA SETMANAL
DIUMENGE 15 DE NOVEMBRE
19:00 Concert de tardor de guitarra clàssica amb
Àlex Garrobé. / Teatre Principal.  

DIJOUS 12 DE NOVEMBRE
19:30 Centenari de l’església Major de Santa Co-
loma, amb una missa per totes les persones
que han mort en els darrers cent anys. / Es-
glésia Major de Santa Coloma. 

DISSABTE 14 DE NOVEMBRE
16:00-18:30 Segona jornada de lliga aleví i
infantil del Club Natació Sant Adrià. / CEM
Besòs. 

DIUMENGE 15 DE NOVEMBRE
10:00Cursa Transplant Run, dedicada a fomentar
la donació d’òrgans i demostrar que les per-
sones que han rebut un trasplantament po-
den seguir fent esport. / Parc del Fòrum. 

DEMÀ 13 DE NOVEMBRE
19:00 Club de lectura en anglès. En aquesta ses-
sió es parlarà sobre el llibre At risk, de la cè-
lebre escriptora Patricia Cornwell. Es reque-
reix un nivell mig-alt de lectura i fluïdesa oral.
/ Biblioteca Tirant Lo Blanc. 

DIMECRES 21 DE NOVEMBRE
17:30 Curs de tècniques d’estudi, un taller di-
rigit a joves a partir de 12 anys per ajudar-
los a estudiar millor. / Casal de Joves l’Es-
corxador. 

BADALONA MONTGAT TIANASANT ADRIÀSANTA COLOMA

Del 14 al 20 de novembre, Montgat serà
l’escenari d’un seguit d’activitats que
tindran com a principal objectiu cons-
cienciar els joves sobre la diabetis.
Col·labora amb la Marató de TV3. 

Cinquena Festa 
de la Solidaritat

Del 14 al 20 de novembre

Una iniciativa de ciutat on hi col·laboren
diversos centres universitaris cata-
lans i que vol obrir el món de la cièn-
cia a tothom. / Diversos indrets de la
ciutat. 

Setmana de 
la Ciència

Del 12 al 22 de novembre

Totes les bruixes de Catalunya s’han
aplegat al carretó de les Bruixes de Cer-
vera, i cadascuna d’ella té una història
per explicar. / Teatre Zorrilla. 

Teatre
El carretó de les bruixes

Dg. 15 de novembre a les 18:00

Musical familiar realitzat per l’Agru-
pació Artística del Casal. Per primera
vegada es presenta a Tiana un musi-
cal cantat en directe. / Sala Albéniz.

Musical
Mary Poppins

Ds. 14 i dg. 15 de novembre a les 17:00

Victòria de prestigi de
l’Adrianenc contra el Mataró

SANT ADRIÀ4El Sant Martí
Adrianenc va tornar de la capital
del Maresme amb una victòria
(27-31) que els permet continuar
liderant la primera estatal, em-
patats amb Sarrià i Mataró.

En un dels partits més com-
plicats d’aquest inici de tempo-
rada contra un rival invicte, els de
Pedro Pérez van mostrar el seu
millor nivell i no van donar cap
opció al rival. L’Adrianenc es va
escapar amb un 0-3 de sortida i

va arribar a gaudir de rendes de
7 gols (6-13). A més, la defensa va
neutralitzar molts dels atacs ma-
taronins, que només van marcar
12 gols al primer període.

Malgrat els intents visitants de
remuntada a la segona part, l’A-
drianenc va controlar el tempo del
partit i es va endur la victòria del
pavelló Maria Teresa Roca. 

Demà passat a les 7 de la tar-
da l’Handbol Sant Cugat visitarà
el pavelló de la Verneda.

El Catgas Santa Coloma suma
el segon triomf consecutiu

SANTA COLOMA4Bones notí-
cies per al Catgas Santa Coloma.
Divendres passat l’equip va acon-
seguir la segona victòria conse-
cutiva contra el D-Link Saragos-
sa (3-1) i dilluns passat Xavi Pas-
sarrius i Dani Salgado van ser pre-
miats a la gala “Estrelles del Fut-
bol Català”. A més, dissabte pas-
sat el club va anunciar el fitxatge
del porter madrileny Alfonso
Prieto per cobrir la baixa d’Este-
ve, que haurà de ser operat per re-
soldre els problemes que pateix al
pubis. Prieto arriba lliure i ha sig-
nat per dues temporades.

La  victòria dels colomencs és
especialment significativa per-

què va arribar contra un rival di-
recte per l’accés als play-off. El
Catgas va tenir les primeres opor-
tunitats del partit, tot i que Dídac
també va haver de lluir-se per evi-
tar el gol dels aragonesos. Al mi-
nut 10, Adolfo va avançar el Cat-
gas amb un xut potent amb la dre-
ta després d’un gran eslàlom. 

Durant la resta del primer
temps i fins al minut 29, quan va
empatar el Saragossa, els porters
i l’errada en l’encert va evitar el
gol. L’ambició del Catgas va tenir
premi i un xut afortunat de Cor-
vo al 36 i un gol de Rubén des dels
10 metres van donar la victòria als
de Xavi Passarrius.

L’espectacle no començava fins a
les 8 del vespre, però a quarts de
6 molta gent ja feia cua i passeja-
va per la rodalia de l’Olímpic de
Badalona. La multitud, però, no
esperava per gaudir d’un partit de
la Penya, sinó d’una altra mena de
show, vingut dels Estats Units. I
és que divendres passat la WWE,
la companyia de lluita lliure més
poderosa del món, va tornar a vi-
sitar el nostre país i un cop més va
triar Badalona com a escenari
del seu show.

Al voltant del colisseu badaloní
se sentien principalment veus in-
fantils, neguitoses perquè les por-
tes del pavelló no obrien. Al seu
costat, els pares, la majoria d’ells
sense saber ben bé que anaven a
veure o resignats a la voluntat dels
menuts.

En un dels laterals, Neox, la
cadena de televisió que té els
drets d’emissió de la companyia,
va muntar un photocall per on
van desfilar alguns dels lluita-
dors i algunes cares conegudes
com la cantant Soraya Arnelas, el
golfista Pablo Larrazábal, l’actor
Octavi Pujades o les veus de la

WWE en castellà, Fernando Cos-
tilla i el veterà locutor i doblador
argentí Héctor del Mar, que va re-
bre un homenatge per la seva tra-
jectòria professional.

Gairebé una hora abans de
que sonés la campana per primer
cop es van obrir les portes de l’O-
límpic i els més de 10.000 fans del
wrestling que tenien entrada
(sempre es deixa part de l’afora-
ment buit per seguretat) van fer
via cap a l’interior del pavelló
per ocupar les seves localitats.

Quan passaven dos minuts
per les 8 del vespre els focus del
pavelló es van apagar i la speaker
de la companyia, Lilian Garcia, va

donar la benvinguda a tothom i va
convidar a gaudir de l’espectacle
en un perfecte castellà.

A continuació, el públic va
poder gaudir durant dues hores i
mitja de la millor lluita lliure del
món. Les acrobàcies del britànic
Neville i dels mexicans Lucha
Dragons van fer les delícies de pe-
tits i grans, la terrorífica Wyatt Fa-
mily va superar els bessons Uso en
un combat per equips i el mexicà
Alberto del Rio va provocar el pú-
blic fent públic el seu amor pel
Reial Madrid. El combat entre Ro-
man Reigns i Bray Wyatt va po-
sar el punt final a una tarda amb
sabor americà al cor de Badalona.

Kalisto, un dels lluitadors, eufòric amb el públic. Foto: WWE

El show de la WWE omple a
vessar l’Olímpic de Badalona

Pau Arriaga
BADALONA
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